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Date 6/5/68

RUSSELL PERRY BRANNEN was -interviewed at his place .of 
residence 1633 Dolman. He is employed at the. Modern'jacket Company, 
1000 Washington Avenue. BRANNEN was released from the Missouri .
State Penitentiary September 10,
this institution on April 1, 1952, 
inaction with an auto theft at which

1964. Ha had been'- sentenced to

under the Habitual Criminal Act

from Bethany, Missouri, in con- , 
time he received a- 25 -year sentence

Stat®
Major

BRANNEN stated during his 
Penitentiary, he worked under

last SOT0M years at the Missouri ■
the immediate-supervision of

POIRY (phonetic), Deputy Warden, and wa$- in charge" of transfer^
cell changesxand classification of prisoners.'.
felt that he undoubtedly came in contact with subject 
"but he had no specific recollection of subject-’s' contact

..In. this, capacity he •
JAMES EARL RAY

"After : '
viewing subject’s photograph, he stated that the"face .looked familiar
but he still had no specific recollection of subject RAY. He denied
having any contact with subject RAY subsequent- to RAY ’s ;®seape from
th® Missouri State Penitentiary. He mentioned he "recalled "discussing ■ 
subjecVRAY with one JOHNNY VELANTI after VELO.TI brought " up the "
subject and asked him if hesubject and asked him if he, BRANNEN, had any- recollection'?of-subject ■ " 
RAY in the\Missouri State Penitentiary and if-.he,; BRANNEN," recalled.
any contactxbotwen VELANTI and RAY while in. the Penitentiary. :

ffiMH advised- when questioned" concerning • ©ne JIMMY CARPENTER, 
in the recentthat he knew CARPENTER and had seen him occasionally _

.past. He did not recall having discussed subject RAY .on any occasion
with CARPENTER and stated CARPENTER was entering the' 
Hospital in the near future for an eye operation. -It

St. Louis City 
" was his under-

standing that arrangements had been mad® for CARPENTER to enter - the 
hospital by a southside St. Louis politician known only to. him as 
•’LEISURE” (phonetic). ' ' ' .

BRANNEN advised that he was born at Gallatin,
Missouri, and that he is presently on parole from theMissouri State 
Penitentiary and that 'his parole is up in September of 1968. He 
promised to be-alert for anyone with whom he came in[contact for any 
information which might be of value in trying to ascertain the present 

whereabouts of subject RAY or any- known associates of RAY who might 
be in a position to furnish such information. .

Qn 5/31/68 nt St. Louis, Missouri _ File # 44-775

. SA CLBTI8 B. BIMLLshwby --------------------------------------------------------------------- Date dictated
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NEIGHBORHOOD - MISSISSIPPI AVENUE

The following was conducted by SAs PATRICK W. BRADLEY .and
ROBERT A. HESS on June 3, 1968:

JOHN PAUL VELANTI indicated an un-named convict allegedly
told him he had observed subject in the 1800 block of Mississippi
Avenue, St. Louis, Missouri, approximately two weeks Tollowing
subject’s 
1967.

Avenue in

escape from the Missouri State Penitentiary

Observation disclosed there is no 1800 bloc.
St. Louis, Missouri

intersected by Geyer Avenue
o At the point where 
the numbers jump from

Mi 
1^

April 23,

1 of Mississippi 
.^sissippi is 
*79 to 1915.

Photographs of subject were displayed to 
individuals on Mississippi and Geyer Avenues, with

the following 
the result that

nome of them were able to recall having observed anyone of subject's 
appearance in the area or ever having been acquainted with anyone 
of subject's name or aliases. ' ■ • ■

MISSISSIPPI AVENUE (SA BRADLEY)

1720
1722

1730
1779

HERMAN BLACKWELL 
JOHN Jo O'BRIEN ■ 
JAWS LACEY 
OMA BANKS
WIBBS AUTO REPAIR 
(JAMES WIBBS - OWNER) 
Geyer Avenue Intersects

1918a SHERMAN TOLLIVER ' '
Allen Avenue Intersects

GEYER AVENUE (SA HESS)

1916 EVERETT BOYER
1919 HENRY WILLARD

1721
1725

1752
1915

1918

1918 
• 1920

CARRIE So DEWEY 
TILLIE B.'FULTON
BEULAH PIERCE 
OPAL CONNOR 
BILLS BARBER i 
JOSEPH BURNS

SHOP - 
— Barber

LOLA M COFFMAN

ANNA NAGY 
GUY KIRK
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1924

1926

1928

MAY’S CONFECTIONERY
EVERETT W. KOLB
J AND S USED FURNITURE
EDNA DAVIS .
EISELL’S BAR -
JOSEPH EISELL

1925

1927

(Mississippi Avenue Intersects)

20® Geyer Food Shop 
WILLIAM KOENER

2006 MAX AND GENE’S TAVERN
MAX LABIAN

2009 ELIZABETH MERSEAL
2013 VIRGIL SIMMONS
2015 GRACE PAYNE
2017 FRANKLIN ANDERSON
2020 ELIA SALEMIE.

CARROLL E. BATTEN

HAZEL FISH

2005

2007

2010
2014
20216
2018

JESSE RHYNE

ALLAN D. EARL

MARY WILSON
LUKE FIELDS
JOSEPH OPERSSHALL
WILLIAM F. POLITTE
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DERAL BUREAU OF 1NVEST5GATK®

1 Date May 22, 1968

vieWed 
tion:

at
OPAL HIGHLY, 1630 South 18th Street, wa 
her residence and furnished the follow!

s inter- 
ng informa-

She formerly was the operator of Opal’s 
Lafayette. She advised that she ran Opal’s Bar a
cation from 1947 until 1961.

Bar, 1805 
t this lo-

1945 she operated a bar
From September, 1939, until

also known as Opal’s Bar, at a dif-
ferent location near 18th and Lafayette, St. Louis, Missouri.

She viewed photographs of subject, JAMES EARL RAY, 
as depicted on Federal Bureau of Investigation wanted flyer 
number 442-A dated April 19, 1968. She advised That the two 
photographs appearing on the left side of the waited flyer 
appear to be familiar but that she cannot associate the face 
with a name or place. She advised that she has read accounts 
of the MARTIN LUTHER KING slaying in the newspaper and ad­
vised that this picture may appear familiar to her inas-
much as she has previously seen it in the newspaper

HIGHLY pointed out that she does not r 
names of patrons frequently visiting her bar, S 
some of tier patrons by their first names. The n 
RAY means nothing to, her. , f .....

ecall the 
he did know 
ame JAMES

She is acquainted with a JACK (last name unknown) 
who limps, and has been in and out-of the penitentiary all 
of his life. She advised that JACK (last name unknown). .
would now be approximately 70 years old. He used to live 
around Kennett Place, or another nearby street.
thap she did not recall this.man until recently 
spoke with an associate of her, TED RICHARDSON)

She advised 
when the man

spoke with an associate of her, TED RICHARDSON) who also 
works for her. This man advised that h|s name was JACK and
told RICHARDSON to ask HIGHLY if she remembered him. HIGHLY 
pointed out that she did not remember him at that time. 
Later, JACK (last name unknown) ag^iri coritactedRICHARDSON 
and told RICHARDSON to tell HIGHLY that he was the man who 
used to come in her place with a big woman and a boy who 
liked,to dance. Upon receipt of this information, HIGHLY 
recalled JACK as a frequent patron at, Opal’s Bap. He always 
came in with a big woman who drank beer. This was approximately 
fifteen years ago. The woman who accompanied JACK had a boy

On 5/15/68 nt St. Louis, Missouri SL 44-775

by

SA F. JACK WILLIAMS ■
SA WILLIAM H. WARFIELD ' WHW/leh n„,. dictated 5/17/68

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It Is the property of the FBI and is loaned to 
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about fifteen years old 
danced at the bar.

HIGHLY does not 
subject, JAMES EARL RAY. 
only be about 30 years of

The boy liked to dance and often

believe that the dancing boy was
She 
age

HIGHLY advised that

noted that the dancer 
at this time.

she was always at t
its hours of operation and was well acquainted wi 
tomers. She advised that a LESTER GUIBOR, presen 
at National Fixture, 7000 South Broadway, used to 
for her. She advised that MARIE MC MURTY, 1634 S 
Street, was employed by her in Opal’s Bar as a wa

,ae 
th

would

bar during 
the cus-

tly employed 
> tend bar
Duth 18th
itress.

HIGHLY advised that should she gain any 
concerning JAMES EARL RAY, she would immediately 
FBI.

information 
contact the

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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Missouri, 
following

JbERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date May 22, 1968

St. Louis,MARIE' MC MURTY, 1634 South 18th Street, .. . . .
was interviewed at her residence and ,furnished the

information':

She was employed as a waitress at Opal’s Bar 
‘ in 1958, or 1959.1805 Lafayette, St. Louisj Missouri

She viewed photographs of subject, JAMES EARL RAY 
' - - -hted flyer

Hat she
as depicted on Federal Bureau of Investigation wa 
number 442-A dated April.19, 1968. She advised t 
does not recall ever having seen RAY at Opal s Bar and that 
the name, JAMES EARL RAY, had no significance to her prior 
to the recent publicity concerning-him. • ‘ .

MC MURTY advised she' would'immediately 
FBI .should she gain.any information concerning RAY.

advise the

On 5/15/68at St. Louis, Missouri „ File # SL 44“775

' SA FJACK WILLIAMS .
by______ iij. WILLIAM H. WAR.FI.ELD WW/leh_____ Date dictated 5/17/68

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It Is the property of the FBI .and is loaned to 
your agency; it and its contents are not to,be distributed outside your agency. . •
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SA GEORGE
The following investigation was conducted b: 
M. PEETJ

r Section, 
rogation 
is persons 
id been

St. Louis
On May 15, 1968, RICHARD MISSAVAGE, Compute 
Police Department, advised that Field Inter

Reports (FIR’s - forms filled out regarding suspiciou 
stopped and questioned but not arrested or booked) ha 
searched for a record of subject RAY under his name a: 
aliases with negative results. These reports cover t:

nd 
he 
11November, 1967,to date for the entire city and were a 

are available.

known 
period 
that

whichOn May 17, 1968, all original FIR’s for 19^7, 
were available at Third District, St. Louis Police Department, 
which covers the area where subject RAY is known to nave
frequented, were also searched with negative remits.

In addition, the FIR’s were searched through computer
for a record of JAMES LOMA OWENS, FBI number 139 770 7, on
May 15, 1968, in an effort to ascertain his whereabouts for 
interview.

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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UNIDENTIFIED DEATHS

Sergeant BUFORD MC GAHAN, Fingerprint Section, St. Louis, 
Missouri, Police Department, and MRS. HELEN TAYLOR, City Coroner, 
St. Louis, Missouri, advised SA JAMES T. DEARBORN on May 10, 1968, 
the Fingerprint Section of the St. Louis Police Department checks all
unidentified cadavers in the City of St. Louis, Missouri, and 
obtains their fingerprints if the condition of the body|will allow 

These prints are then forwarded to the FBI IDENTIFICATION DIVISION 
No unidentified white male cadavers have been found in the City of
St. Louis, Missouri, since April 4 1968

On the same date Detective JOHN LARRISON, St 
Missouri, Police Department advised SA DEARBORN the sami

. Louis County, 
? procedure

is followed by his Department in St. Louis County, Missouri, and that
no unidentified white male cadavers had been found sine
1968. ' ■ •

April 4

y Patrol, 
.e same date 
and

Troop C, 
that the

Sergeant PAUL NAUMANN, Missouri State, Highwa 
Kirkwood, Missouri, advised SA DEARBORN, oh th 
Patrol performs a similar service for coroners

Police Departments in the rural areas of Missouri

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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SALVATION ARMY AND OTHER CHARITABLE
TYPE MISSION PROJECT ' -

In view of subject’s habit of staying ip flophouses and 
lower class rooming' houses, the'following charitable type missions were
personally contacted, op the dates indicated, and furnished the 
Identification Order concerning subject. Subject was unknown to persons
contacted; however, they indicated they would immediate
office in the event they observed him or received any 
concerning him: ' . ■

ST. LOUIS, MISSOURI:

NAME

SALVATION ARMY ' '
MEN’S SOCIAL CENTER, 3949 Forest Park 

. JOHN MC ALLISTER - Personnel Director

DIVISIONAL HEADQUARTERS,’ 2827 Clark 
' MILDRED. MAYBERRY.- Director. .

TOWER GROVE CITADEL, 1324 Tower Grove 
Captain E, C. ROLLIN - Director

TEMPLE, 3110 Iowa ' ; '
Captain LEE SMITH - Director

EUCLID
FRIEDA

HARBOR 
HAROLD

AVENUE, 2618 North Euclid
HARPER - Secretary

LIGHT, 915 Market '
RICHARDS - Personnel Director

CORPS AND YOUTH CENTER, 416 So Main 
. (St. Charles, Missouri)., Captain
ROBERT BUTTREY - Director

EMPLOYMENT SERVICE, 915 Market
HAROLD RICHARDS - Personnel Director

ly contact this
information

A. DUBYAK

DATE ' A1GENT

5-24-68 J OSEPH

If H

n fl

ff n

n it

5-27-68 ALAN E

If ff

It fl

MCELWAIN

w
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NAME

LAFAYETTE PARK, 1710 Carroll 
Captain JACK VAUGHN - Director

7701 Rawnels (Maplewood 
Captain DONALD LOVEJOY

NORTHSIDE, 1323 Sullivan
Captain DANIEL UPTEGROVE

Missouri) 
Director

Director

SOUTHSIDE, 801 Allen '
THOMAS ONKLE - Office Employee

WELLSTON, 6203 Cote Brilliante
Captain J. A. MILLER '

. BEREA MISSION, INC.,”3536 Russell' 
CHARLES RUSSELL - Business Manager

LUTHERAN MISSION ASSOCIATION, 1323 Herbert 
DOROTHY BARTON - Secretary ' ?

OPEN DOOR MISSIONARY FELLOWSHIP, 4045 Ashland 
H. H. PETERS, Secretary .

DISMAS HOUSE, 903 Cole '
VIRGINIA BRADSHAW - Secretary

FATHER DEMPSEY CHARITIES,. 3427 Washington
ELMER WILLIAM - Manager ■

■ ST. LOUIS RESCUE”MISSION, 4023 Olive 
JAMES CARTER - Seaton

DATE AGENT

5-27-68 ALEN E. MCELWAIN

ft

5-24-68

ft

It

5-27-68

JOHN 0. TRETHWAY

ft

t!

LAWRENCE B.CURTIN

ft

SUNSHINE MISSION, 614 Franklin 
WILLIAM L. BUSCHART - Superintendent

SHINING LIGHT TABERNACLE, 1428 Monroe 
Reverend JESSE GREEN - Pastor.

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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HUMAN SERVICE CENTER, 905 North 5th
Poplar Bluff, Missouri
WILLIAM BRIGDEN - Manager .

DATE AGENT

5-28-68 WILLIAM R.BURTON

No other charitable type missions which furnish lodging
to indigents were found within the territory covered by 
St. Louis Division. .

the

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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1 Date 6-13-68

DONALD GARFIELD COX, residing at the northeas 
of Case and Thelma, Berkeley, Missouri, was interviewee

t corner 
at

his place of employment, Derby Service Station, 8970 Natural
Bridge, Berkeley, Missouri, and furnished 
formation: -

the following in­

He was confined to the Missouri 
from September, 1960, to September, 1963, 
tion for armed robbery in the city of St.

He viewed a photograph of JAMES

State Penitentiary 
after his convic- 
Louis, Missouri.

on FBI Wanted Flyer #442-A dated April 19, 1968.
EARL RAY as depicted

that he recognized the center photograph on this wante
He.advised

flyer
as a JAMES RAY with whom he was acquainted in the, penitentiary. 
He advised that he knew RAY only slightly and described .RAY 
as a loner who seldom associated with the other inmates.
He stated that RAY was not well liked in the penitentiary
and that he came to the penitentiary with the attitude 

"big shot" and was going to run things. I„ „he was a
bUU^! that^ ( 
He advised

that RAY was not a gambler to his knowledge nor did RAY collect
gambling debts for anyone else.

He
While in the penitentiary he, COX, associate^ with 

BOB BURNS, BOB DOUGLAS, CLYDE CASEY, and GLEN CHERNICK 
advised that he is acquainted with a JAMES BROWN from the . 
city of St. Louis. He advised he' is unaware of ,BROWN’ is pre­
sent residence but that BROWN would be approximately. 33 years 
of age at the present. He is unaware of whether or hot.BROWN
was close to JAMES RAY. He adyised that BROWN, had. "so 
stories" that he tried to stay away fromBROWN. He ad 
that BROWN was a "liar" and always had some stories to

। many 
vised 

• tell

town) 
iary. 
but 

at her

He is not acquainted with a (first name unkn 
ALLEN who was an inmate at the Missouri State Penitent 
He advised that he may recognize a photograph of ALLEN 
that he knew many of the inmates only by their faces r; 
than their names. .

CK” 
from

He advised that he is acquainted, with a "SLI 
STEDHAM doing life at the Missouri State Penitentiary 
Kansas City. COX also described STEDHAM as a liar.

_ 6-5-68On ------------------ at Berkeley, Missouri _ File # SL 44-775

SA WILLIAM H. WARFIELD
SA MARVIN R. DORAN WHW:amb

by------------- :------------------------ Date dictated

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of 
your agency; it and its contents are not to.be distributed outside your agency.
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He was aware of no organization at the Missc»uri 
State Penitentiary that acted as enforcers or who in anyway

any"ran" the penitentiary. He advised thajt if theire was any 
single organization or man who runs the Missouri, State Peni-
tentiary that man would be BOB BURNS whom he ^escribed 
a small man presently doing 75 years from St. Louis fo;

I, HS. -
•r armed 
utenantrobbery. BURNS’ brother is supposedly a detective lie 

in the St. Louis Police Department.

With respect to known gamblers at the'Missou: 
Penitentiary he advised that JOHNNIE JOHNSON from Karis: 
and JACK KALENKA (phonetic) also from Kansas City were
gamblers who have now both been ^el^ased from the peni

ri State 
as City 
known

_ .tentiary.
He advised that CLYDE CASEY', GLEN CHERNiCK, and ""SLICK" STEDHAM
were also gamblers. 
JOHNNIE VELANTI.

He advised he is unacquainted with a

He advised 
when he was residing

that JAMES EARL RAY resided in B 
in C Hall at the penitentiary.

Hall

COX pointed out that he could furnish no irif 
tion concerning RAY or the associates of RAY, however, 
advised that should any information concerning।RAY bee 
known to him he will immediately contact the fEBI. COX 
out that he has "gone straight" since leaving the peril 
has a good job, and wants to stay on the right side of 
law. ' ' ' ■

orma- 
he

ome ■ ,
/ pointed 
tentiary, 
the

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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RE: . JAMES COOPER GREEN, .JR 

■ - FELLOW'PRISONERS

On May 16, 1968, JAMES COOPER GREW, JR., 942 Grand, 
Caruthersville, Missouri, was competed at the Town and Country 
Supply Company, Highway 84 west, by SA WILLIAM R. -BURTON.

GREET advised that he/was sentenced to the Missouri 
State Penitentiary at JeffersonfCity, Missouri, and-arrived there 
on November 29, 1965. He stayed approximately'four-weeks and was 
transferred to Algoa until May 3, 1966, at which time he went back 
to Jefferson City for a period of two weeks. He was pen transferred 
to the Moberly, Missouri, Farm. During his stay at Moberly he went 
back to Jefferson City to the hospital twice-^ghce for a one month 
period in AugWt of 1966 and then for a week itf'July of 1967.. He was 
released from Moberly on August’ 29, 1967, and returned to Caruthersville 
As he recalled-there were'two individuals named RAY at Moberly at 
the time he was there, one who was tall and thin who escaped but ’ 
was recaptured the same night, the other he heard had) escaped and 
had not been recaptured. He did not know either off these5' RAYS on 
a personal basis and is not positive that either of them is identical
with the Identification Order photograph of JAMES EARL RAY.
further advised that sometime in 1966 while he was a1 
and several other prisoners were caught gambling^ aw

He
• heMoberg

as a result
off this he attempted to make a deal with prison authorities that 
he would turn over to them a shipment of amphetamine powder that 
was supposed to be coming into the prisoners. Instead of giving 
them the real amphetamine powder, he gave them a greenish colored 
food seasoning. They discovered the switch and as.a result he 
was taken into prison court, given ten days in the hole and a.
20 days loss off merit time. To the best, off his recopLlection and 
knowledge, he never came into contact With JAMES EA RAY in regard
to this amphetamine

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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FELWW PRISONER: DAVID DON MC FARLIN

Mrs. JUDITH MC FARLIN of St. Louis indicatec that 
DAVID DON MC FARLIN was la§t known to be residing with his 
mother, Mrs. 0. L. DAVIS, General Delivery, Advance, Missouri

On May 23, 1968, Mrs. 0o L. DAVIS, Advance, 
that her son, DAVID DON MC FARLIN, had recently moved

advised 
to Malden

Missouri, and was going to school,at the Office of Economic . 
Opportunity, Manpower Development Training School at Sikeston, 
Missouri. , ' » " ' ‘"

Efforts on that same date to contact MC FARL 
Malden, Missouri, were negative, and he was thereafter 
at Sikeston, Missouri.

IN at 
interviewed

703 South 
Missouri 
Jefferson

Beckwith,
MC FARLIN, who gave his residence address as 
Malden, advised that he was sentenced to the

State Penitentiary in May, 1966, spent three weeks in
City, and was then sent to the Number Two Farm for approximately
seven months, at which time he was transferred to the 
Farm and was subsequently paroled in April, 1967. He 
a photograph of JAMES EARL RAY, stated the photograph

Church 
viewed 
did not

look familiar to him, cannot recall ever having met 
while he was in the penitentiary, and could furnish 
information of value.

the individual 
no other

The foregoing .was coMdaeted by SA WILLIAM R BURTON

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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Mrs
her residence

RAY - FELLOW INMATES

HAZEL MENARD, 2636 St. Vincent, was contacted at 
After Special Agents ROBERT Ao HESS and PATRICK W

BRADLEY identified themselves, she stated ’’What do you 
I’m in a hurry because I’m preparing to go to work.”

want now?
It was pointed

out to Mrs. MENARD that we desired to get in contact with two 
sore who were former inmates at Missouri State Penitentiary. ;She
stated that she has three §oas and ©me of them is currently in the
Federal penitentiary She pointed out that the other two sons
reside somewhere in''St. Louis, exact whereabouts unknown and
employment unknown, but she is of the opinion that she
these sons on Saturday, May 18, 1968

will see
She was furnished the names

of the contacting agents and the telephone number of the Federal
Bureau of Investigation Office in St. 
she have her sons contact these agents 
to do this. '

Louis with the request that 
. She hesitatingly agreed

The foregoing contact was made

A check of the St Louis - St
telephone book, and files of the St

on May 16,

Louis County Directories,
Louis Police- Department

same date failed to disclose current resident addresses
, on the

MENARD
for LOUIS GENE

MENARD, FBI # 517 988 A, or RAYMOND. OWEN MENARD, FBI # 471 822 7
Police Department records indicated"RICKARD 'LAWRENCE MENARD

FBI # 517 988 A or RAYMOND. OWEN MENARD FBI #

# 4 496 848, is currently at .Leavenworth Penitentiary

MRS, MENARD advised May 21, 1968

, FBI

she had advised
RAYMOND and LOUIS MENARD of the FBI interest, bu t'ne ither had
indicated any intention of contacting this office She continued
to profess ignorance as to their places of residence and employment 
and claimed inability to contact them.

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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RE:

The

NATHAN J. MURPHY - FORMER INMATE

following investigation was conducted
CHARLES S. DUKE at St. Louis, Missouri:

by SA

ay 2'2,
28, 1964, 
om parole

Teletype from Kansas City to the Bureau, Mi 
1968, indicated that forpier inmate was parolpd July : 
from the Missouri State Prison 'and' was discharged fr.
on January 4, 1967, and could be reached through JOHN A. 
ZITZENZANICH at 3177a Oregon Street, St. Louis.

On May 24, 1968, JOHN A. ZITZ, 3177a Oregon Street,
St. Louis, Missouri, was contacted at his residence 
he advised that his name was ZITZ and not ZITZENZANI 
that he did not know a man by the name of NATHAN J.

whereupon 
CH and 
MURPHY.

He said that he had a couple cf former prisoners sta3ring at 
his place for a short period of time somewhere around three
to four years ago but he could 
He advised that since his wife 
ex-convict he wanted to forget 
no additional information.

not remember their names.
left him and ran off with an
the past. ZITZ could offer

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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^Heral bureau of investigation®

1 Date May 24,1968

WALTER E. NOLAN, 5206 Washington Avenue, apartment
2, was interviewed at the office of the Federal Bureau of
Investigation, 1520 Market Street, St. Louis, 
he supplied the following information:

ich time

viewed by 
knowledge 
ated what

NOLAN emphatically denied since last being inter-" 
Bureau agents that he h^s had any contact with or 
of the whereabouts of JAMES EARL RAY. He reiter- 
he had previously mentioned that he also has had

no contact with RAY since RAY escaped from the Missouri State 
Penitentiary (MSP). Jie pointed out that at the present time
RAY would have no way of knowing that NOLAN was r leased from
the MSP and, therefore, would not even by aware that NOLAN 
is in St. Louis, Missouri.

Regarding NOLAN’s association with RAY n the MSP,
NOLAN commented that it was possible that RAY may have used 
amphetamines on occasion, however NOLAN never knew of RAY 
to sell or to deal in that or any other narcotic. ,

NOLAN did say that he knew JAMES EARL R^ tp have 

a four for three loan business at MSP as oh several,occasions 
RAY had asked NOLAN if he ever needed any money, RAY ha,d 
sufficient to loan, him. RAY once told NOLAN that he h^ 
paid off a debt, of an unnamed,inmate and asked NOLAN,how he 
could receive the re-payment from the inmate since the inmate 
had arranged for someone outside the prison to pay off the 
debt to RAY. RAY desired tp know how the money could get 
into the prison past the warden as the warden had questioned 
RAY on several occasions regarding money being held for him 
by prison authorities. NOLAN indicated that it was the 
warden’s belief that this money was in payment for narcotics.

NOLAN was unable to recall whether he had suggested 
it to RAY or it was a mutual agreement between ha and RAY 
that this outside person send the payment to RAY in the name 
of oneof RAY’s brothers. NOLAN was of the opinion this was 
how the re-payment was handled, however had no concrete know" 
ledge of which brother’s name was used or the amount of the 
payment. NOLAN estimated that RAY possibly had $300 to $400 
at the most when he escaped from MSP but seriously doubts 
that RAY had any more than that.■ "- .

On 5/20/68 nt St. Louis, Missouri - File # SL 44-775
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NOLAN stated that while incarcerated in MSP, RAY
tq RAYworked in the bakery as a bread cutter. In addition tq RAY 

in the bakery, there were approximately 150 additional inmates.
NOLAN commented that he doubted that over six of these fellow 
inmates had ever held cqnversations with RAY totaling move

ser, athan 30 minutes. He stated that RAY was a good wor 
clever and thoughtful person, a conservative thinker, very
closed mouthed and an individual who does not gener ally do 

at no 
ar was 
United

things on the spur of the moment. NOLAN added that 
time did RAY exhibit any foreign language ability n 
there any talk of travel outside of the continental 
States by RAY. However, on one occasion RAY did mention to 
NOLAN that he had been to the West Coast. Although. NOLAN stated 

ace most 
arstands .

that RAY did not have any close family ties, the pl 
often spoken of by RAY was Illinois where NOLAN und 
RAY’s family are residents.

' NOLAN commented that approximately 95 percent of the
content of conversations between he and JAMES EARL RAY while 
incarcerated in MSP was about how to get out of the peniten- 

lly deniedtiary either legally or illegally. NOLAN emphatica 
that he had been engaged in any illegal activity inside the 
MSP and further stated that he was not the individu " * 
caught by prison authorities with numerous bullets 
He also stated that there was no truth to the State

'al who was
in his,pocket. 
ment that 
he peniten- 
on either

him by 
t NOLAN 
ad been 
lissouri 
RAY was ( 
Lto security 
m of the

JAMES EARL RAY ever had an inmate beaten while in ,tl 
tiary for non-payment of debt, NOLAN recalled that 
a Friday or Saturday evening, RAY had sent word to 1 
messenger that he wanted to meet with him for dinner 
did join RAY for supper abd RAY commented that he hi 
granted permission to accompany his attorney to a M 
Supreme Court hearing on the following Wednesday. ] 
desirous of learning the exact procedures in regard, 
of him as a prisoner and if there was any relaxation 
security, whereby hq may he afforded a chance to es' 
reportedly assured RAY that)thqre was no opportunit; 
under those circumstances. According to NOLAN, RAY 
"That’s okay, I’ve got something else," . ,

cape. NOLAN 
y for escape 
replied.

yard qf 
unknown, com- 
lian clothing, 
q the remarks

, The following Sunday while walking in the
MSP,NOLAN stated that he overheard an inmate, name 
plain that someone had stolen a set of hidden civi 
however at the time didnot pay top much attention t

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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made. Several hours latpr, it was rumored that someone had 
on that afternoon walked out the front gate of the MSP.
Eventually word came to NOLAN after a head count had been
taken that evening, that the escapee was JAMES EARL RAY.
NOLAN conjectures that it was RAY who stole the ivijian
clothes and who probably changed in the confines pt the 
bakery and then mingled with the weekend visitors and if a 
guard on the double gate was new, which NOLAN says was 
true, RAY probably just walked out in this manner.

NOLAN feels positively that RAY would never have 
come to St. Louis, Missouri, after his escape unless he 
was merely passing through. He indicated that it is common 
knowledge that the St, Louis Police Department and th,e 
Federal Bureau of Investigation in St. Louis are notorious 
for developing a network of informants among ex-cons released 
from MSP. For this reason, RAY, who NOLAN reiterated never
trusted an inma,te while in prison, would certainly not come 
to St. Louis and contact anyone here after his escape, NOLAN 
again commented that JAMBS EARL RAY has a natural ability
to make himself inconspicuous and an individual 
stays at arm’s length from everyone, .

ho usually

NOLAN is of the belief that RAY is not 
the killingof MARTIN LUTHER KING, JR.
pletely foreign to RAY’S personality.

as the crime is com- 
He does not believe

that RAY would kill except to avoid returning to

guilty of

pr is on,

/45
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FRANCIS POWELL was interviewed at his res 
advised that he is the father of ROBERT (BOB) PQWEL 
that POWELL is not living at his residence at this
Mr. POWELL did not want him 
young daughters. He stated 
on infrequent occasions and

to be closely associate 
that POWELL visits his 
cpmes to borrow money.

idence arid 
iL. He stated 
time sinqe 
d with his 
residence

' Mr 
his son, BOB

POWELL stated that he had heard a rum
had helped JAMES EARL RAY escape from

in Jefferson City, Missouri. He
mentioned RAY to him and that he
uncooperative in any interview

Mr. POWELL stated that

tor that

stated that bls so
was certain that

his wife, who is

h

prison 
n had never 
e would be

stepmother, told him that BOB had made the remark 
who turns in RAY is a dead man. Mr. POWELL stated 
riot believe his son had any information concerning 
abouts.

B 
t
IOB POWELL’S 
hat the man 
that he did 
RAY’s where^

Mr. POWELL stated that while BOB wa,s in pc 
of his girlfriends would write him and use the Doe I 
on the envelopes so that they would pass through,the prison

pison some 
Run address

censors. 
BARBARA.

He stated he had seen envelopes with the name FRANKIE
He stated that to the best of his knowledge this is 

He stated that he did not know who this per­affctitiDUB person. ] 
son was., Mr. POWELL stated that if his son contact 
would notify the FBI, Mr. POWELL stated that he ha
as to how BOB could be contacted but had heard that 
part time in Farmington, Missouri.

On 5/18/68 nt Doe Run, Missouri

by SA HOWARD G, SLACK/leh
IQ^

ed. him . he 
d no idea 
he forked
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FELLOW PRISONER RICHARD RENO

On May 8, 1968, 
Webster Groves, Missouri,

RICHARD RENO, 411 East Swan Avenue,
advised SA DONALD S. DE FONOE that

while confined to the Missouri State Penitentiary he had 
occasion on several different times to have a short conversation
with JAMES EARL RAY. He stated, however, that ajthoui h he knew
him by sights he did not consider himself to be an acquaintance 
or even to be on a friendly ba,sis with RAY.

RENO advised that although he was not aware of it at
the time, he apparently drove the bakery truck in which RAY 
escaped from the penitentiary.

RENO advised that he has had no contact with RAY and . 
does not think that RAY would ever contact him; however, promised 
to advise in the event that he does.

/05
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WILLIAM E. RUSSELL, 9703 Holiday Gardens, residence phone 
423-0460, was interviewed at that location at which time he provided 
the following information: . ■

RUSSELL after being apprised of the identit j of the
interviewing agent stated that he was released from the Missouri 
State Penitentiary (MSP) on April 5, 1968, after serving a total 

of 39 months for armed robbery. RUSSELL stated that he had received 
three six-year sentences and one five-year sentence, ihowever, would 

not elaborate regarding his criminal activities leading to his 
conviction. RUSSELL commented that since he has been released 
from prison he has acquired a good job, has married and is making
every effort to "go straight." He added that he has discontinued
any association with'his previous friends and did not desire in any 
way to furnish any information, to any law enforcement agency for 
fear of reprisals and possibly getting him involved in illegal activity. 
RUSSELL after being advised of the explicit purpose of the interview 
stated that he had no objection talking about JAMES EARL RAY because 
he felt he had very little knowledge of RAY; however^ it should not 
be expected that he would provide the names of any individuals who 
were connected with RAY or himself at the MSP.

RUSSELL indicated that he first met JAMES EARL RAY when 
he, RUSSELL, was working as an Iwate barber and thus on several
occasions had the occasion to cut RAY’s hair. He stated he
knew RAY approximately two to three years and described him 

■ very closed mouth individual who kept primarily to hlimself.
added that by keeping to himself was part of the reason RAY

probably 
as a
RUSSELL 
tried

so many escapes from the MSP and nearly pulled them off. He stated tha 
no one really knew his plans, therefore, was ahead percentage wise 
on chances of being successful.. 1 .

RUSSELL commented that he was not aware of anyone who was
close to JAMES EARL RAY in the MSP; however, 
says they knew JIM-RAY-real well are liars."

he added "anyone who

RUSSELL related that at the time of RAY’s escape in April,
1967, RUSSELL was working on the farm and he has no knowledge of any 
of the details regarding RAY’s escape. In regard to RAY’s activities 
after the escape, RUSSELL stated that he does not know if RAY would . 
have come to St. Louis, Missouri, and he stated he was not aware of 
where RAY’s home is and attributed’ this fact to RAY’s being extremely 
<#et in .nature and it was not a subject that was ever discussed. RUSSELL

On 6/7/68 n* Overland, Missouri . Fil® # SL: 44-775
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described RAY as being a man whom you would not know how smart or 
' dumb he is simply by his^sbeing so quiet. •

Lons with 
discussion 
acknowledged

RUSSELL denied having any extended conversat 
'RAY and those occasions when they did'.-talk most of the 
concerned prison life)conditions therein, etc. RUSSELL
that RAY did use amphetamines; however, had no knowledge of RAY 
dealing in same. There was no discussion regarding travel inside 
or outside the United States and there was no indication by RAY 
of any knowledge of a foreign language;

RUSSELL stated that RAY is no.t. a "muscle man" however, he
does not know if he is capable of killing anyone. He stated he 
has had no contact with RAY since rAY’s escape, since 
of RUSSELL’s current whereabouts. RUSSELL is of the o

be has no idea
•pinion that 
er, he does 
;ontacted by

he would not help RAY if RAY should contact him; howev 
not feel that he would advise the FBI if he had been c 
RAY. ■ ’ '

RUSSELL was apprised of the provisions of the Harboring
Statute and stated he was completely familiar with them 
again reiterated that he would not help JAMES EARL RAY ' 
else. .

5 however 
or anyone

exhibited to 
is the one 
him.

All the known pbrigs of JAMES EARL RAY were i 
RUSSELL and he stated the oEe'tfc in 1966 at the MSP : 
most familiar to him and resembles RAY as RUSSELL knew

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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1 Date___ -68

CHESTER SPRATT, S809 Russell, advised that he 
entered Missouri State Prison at Jefferson City, Missou: 
during February, 1962,, after being convicted of rape in 
Missouri. SPRATT indicated that he received ten years : 
this sentence and was subsequently released from the Mil 
State Prison on June 6, 1967. , ,

had 
ri, 
. Eminence, 
for 
ssouri

related that while incarcerated at theMis-SPRATT re
souri State Penitentiary he worked in the license tag section 
as a welder during his entire time there.

SPRATT was exhibited photographs of ,JAMES EARL RAY
‘ ■ ■ ’ ’ ’ ’ 1 " in theand stated that he had recently seen these photographs 

newspaper and on television in. St . Louis,; however, he was ?
■ not familiar at all with RAY. .He stated t^ he read?the 
accounts in the St, Lpufs newspapers regarding ;RAYpS bscape 
from the Missouri State Penitentiary? and /readily ^acknowledged 
that he was an inmate when RAY escaped in the bakery truck, 
however, SPRATT once again emphatically denied ever having
any acquaintance with RAY.

" H

’ . SPRATT indicated that he/was' unaware,',of. kndwing..,.
anyone who'may?be 'familiar with, RAY,"however.,' mentioned'the 
possibility that CHARLES' 'WALTERS',''''alsd^'khown' .as~’’FIFTY”, 
possibly an individual who may remember him since WALTERS

was

had a wide Acquaintanceship inside the penitentiary

SPRATT was advised of the provisions of.thepHarbbr- 
ing Statute at which time he acknowledged that he was familiar 
with the law in. that regard and he promised complete cobpera-
tion with the FBI, however, felt he would be of little 
since he was not acquainted with RAY,;

help

On 5-15-68 „♦ St. Louis, Missouri hu # SL 44

SA ROBERT A, HESS .
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FELLOW. 'PRISONERS

AT ST. LOUIS, MISSOURI?’

1968,'IVAN DALE UNDERWOOD, Apartment D,On May 20, 
5105 Minnesota Avenue St. Louis, advised'he served two sen-

itntences at the Missouri State Penitentiary,. Jefferson C:
Missouri. The first sentence was from 1962 to 1964. [The 
second sentence was from August 1966,■ to September 19’67.
Both sentences were for frawd or confidence schemes He
advised he served all of the second sentence on the peni^ 
tentiary’s honor farm. 'He'stated that he did not know JAMES-
EARL RAY while he was incarcerated. He' advised that on the.
basis of the subject’s name and after viewing This photograph
he believed RAY is possibly identical to ah individual

h
who

worked with RALPH RENFRO, .for a short period iri.lhe late 1950* 
at Joplin, Missouri. Th©"association between^RAY and RENFRO
consisted of RENFRO having a furnace or heating business and 
RENFRO would finger residences and business'. Wtabi is' ' ' 
the Joplin area and on tW-pretesst of conducting a f

eats in 
e in= 
in 
lary ■ ■

spection ©f the furnace and heating equipment' would ga 
entrance to ’’case” the establishment for possible burg
or robbery; or if the victims were .gullible, ;an attempt would 
be made to sell a new heating outfit. ■ '

BWWOOD did not know where RAY -resided in the
Joplin area and knew nothing else concerning his background, 
and stated h® only knew RAY through RALPH RENFRO. UNDERWOOD

ng at 
n and

states that as of eighteen months ago RENFRO was work! 
an independent service station on 20th Street in Jopli 
was hanging around at ELMER’S BAR on Main Street.

He described RALPH RENFRO as a whit® male, 4 
of age, short with medium build, and graying hair.

2 years

UNDERWOOD was interviewed by SA KENNETH A. WILLIAMS

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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PRISON INMATES AT THE MISSOURI 
STATE PENITENTIARY WITH RAY

On May 14, 1968, Special Agent WILLIAM R. DUNCAN interviewed 
MILTON ZAVOLCOFSKI, Missouri Training School for Men, Number 01658,

Irockton, 
to the Missouri 
imber 9, 1960, 
ie was 
Moberly, 
an inmate

at Moberly, Missouri.
Massachusetts, on___

He advised that he was born at B 
He was sentenced

State Penitentiary at Jefferson City, Missouri, on Nove 
from Lebanon, Missouri, on charges of armed robbery. H 
transferred to the Missouri Training School for Men at 
Missouri, on April 8, 1968. ■ He knew JAMES EARL'RAY as ;
at Jefferson City, had no personal relationship with hii 
recalled that RAY hid out in the prison sometime prior 
in 1967. Someone in the training center at Moberly saw 
picture on televis.ion and brought it to his attention, 
furnish no additional information. ■ ■ ■

m. He 
to escaping
RAY’s
He could

MELVIN OLIVER GRIDLEY, Missouri Training School for 
Men, Number 02503, on May 14, 1968, advised that he was sentenced 
on April 23, 1960, for burglary and stealing, from Jasper County, 
Missouri. He served all of. this time until July of 1907, at the
Missouri State Penitentiary, Jefferson City, Missouri, 
transferred to the Missouri Training School for Men at

until he 
Moberly,

Missouri, in July-of 1967. He.worked in the recreation department
at Jefferson City and was Hall Tender in J Hall when JAMES EARL 
RAY hid out in the penitentiary about a week in 1964 or 1965. He
knew’ RAY pretty well, as RAY worked for him. He said that RAY 
was close-mouthed, had no friends. He said that he lost contact 
with RAY after RAY went into solitary confinement after he hid 
out in the penitentiary over a year prior to the time he escaped
in 1967. Since he hid out, 'he (GRIDLEY^ had not talked with RAY
He never discussed his business with GRIDLEY, as a .matter of-fact, 
he did. not know that RAY .had any close' friends in the penitentiary. 
GRIDLEY could furnish no additional - information concermg' RAY.

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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RE: J. Do DAILEY

On June 4, 1968 Detective EDWARD SCHAFF and.
Officer 
advised

RONALD BOCKENKAMP, St. Louis, Missouri, Polide Department
SA ROBERT L. BENDER that they were unable to suggest th©

identities of any persons whom they believed might be aware of 
' subject and J. D.any acquaintance or association between

DAILEY. .

On June 6, 1968, They advised 
their informants and sources had failed 
information in this regard.

SA BENKER contacts with 
to disclose any additional

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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1
Date June 13, 1968

JAMES DAVID DAILEY was Interviewed at Portageville
Missouri, from 12:25 p.m to 1:17 p.m., June 7, 1968.. _ . _ . . Interviewing
Special Agents identified themsd.ves to him by exhibition of their
credentials at the outset. He was then warned of his Rights by 
Special Agent DOBSON. DAILEY stated he was well aware 
rights and, that while he was quite willing to furnish

of his 
any 
did notinformation in his possession concerning this case, he 

desire to execute a waiver of his rights or any other document.

He stated photographs of subject had been exhibited 
to him during previous interviews, and that he had viewed several 
photographs of subject on television and in various newspapers 
during recent weeks. He was positive in his own mind that he 
had never knowingly seen subject. He expressed the opinion that 
anyone who said he knew the subject would undoubtedly be motivated
by personal animosity or by a desire to divert officia 
from' their own activities. .

L attention

DAILEY likewise was unable to recall ever ha 
any of the subject’s relatives. He stated if he could 
relatives face-to-face, he might be able to remember s 
as persons he may have seen while he was living in St.

ving seen 
see the 
we of them 
Louis,

Missouri, as he understood from newspapers some of them resided
in areas where his restaurant and home were located, 
event, he was certain he had no association with any 
as their names were in no Way,familiar to him.

but in any 
of them,

To the best pf his knowledge, he worked at h is restaurant
in St. Louis, Missouri, each day during the period from April 23
to July 18, 1967. He had no records which would subst: 
belief but noted that a small restaurant of the type h 
in St. Louis usually requires the daily presence and e 
owner to "break even."

antiate this 
e operated 
ffort of the

He specifically denied making any trips to, 
vicinities of, the Missouri State Prison at Jefferson 
or the Renz Prison Farm, nearby, during this period.

or in the 
City, Missouri, 
All suc?h trips

made by him were subsequent to the escape, apprehension and return 
of his boyhood friend, THOMAS B. CREWS, from the Misscuri State 
Penitentiary during, he..,believed,. September of 1967.

On 6/7/68 at _. Portageville, .Missouri__ _ File #^SIa 44-775

by JiJBWftBJkJOB^^ Date dictated 6/11/68

This document contains neither recommendation^ nor conclusions of the FBI. It 4s the property of 
your agency; it and its contents are not to.be distributed outside your agency.

the FBI and Is loaned tp

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



2 
SL: 44»775

He recalled that during the fell of 1967, CREV 
appeared at his restaurant one evening and had confided

S had 
to him

that he had escaped. CREWS made no mention of the manner in
which he had escaped but it appeared to DAILEY that he 
probably stolen some civilian attire from a clothesline

had 
, as

he was not in prison garb. CREWS indicated he had walked a
considerable distance following his escape and had fina 
managed to obtain transportation on a bus bound for St.

lly 
Louis

During 
s ability 
fyl.

DAILEY and CREWS "sat up all night talking." 
their conversation, DAILEY attempted, to the best of hi 
to convince CREWS to give himself up, but was unsuccess
CREWS was "scared to death" and appeared to be an extremely
desperate individual. It was evident to DAILEY that, u 
CREWS was successful in legitimately obtaining sufficie: 
to continue his flight, he would undoubtedly "pull some 
in which somebody might get hurt." Therefore, DAILEY g; 
him $100. Two or three days thereafter, CREWS was appr 
and returned to the prison.

nless 
nt funds 
job

ave 
ehended

DAILEY stated he was well aware that his acti 
this regard constituted a violation of state harboring 
but he preferred to consider it as "insurance" against 
innocent person getting hurt. He freely admitted what 
done to members of the St. Louis Police Department,

on in 
statutes 
some 
he had

Following CREWS’ return to the prison, it bee: 
apparent he was suffering from terminal cancer. Due to 
fact, DAILEY has since visited him on several occasions
has attempted to secure 
attorney DAVID BRANDON.

his releaser through Jefferson C

ame 
this 
and
ity

DAILEY stated 
corresponded with CREWS 
and return.

specifically he had
at the prison prior

never visit 
to CREWS’ e

ed or 
scape

DAILEY stated 
the subject in any way,

positively he 
and had never

had never known o

assisted him in any manner.
been in a positio 

Neither he nor any.member
family have owned, controlled, or enjoyed the use of an 
or farm property anywhere, which might be used as a hid 
for an escapee, .at any time subsequent to.subject’s esc

r aided 
n to have 
of his 
y rural 
ing place 
ape.

//4
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He expressed the ppinion that the subject is 
undoubtedly dead or out of the country as he would otherwise 
have been found by this time. He mentioned that the reward
for subject’s apprehension, which he understood had be 
offered by Memphis businessmen, was of sufficient size 
cause anyone the subject might have contacted to turn 
over to the authorities.

en 
to 
him

DAILEY further expressed the belief that it would 
be impossible for any prisoner to ’’simply walk out" with a
crowd of visitors at the Missouri State Prison without 
gross negligence or the convivance of prison guards.

the

DAILEY stated he would immediately contact t 
in the event any infonftation concerning subject or his 
comes to his attention.

he FBI 
whereabouts

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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1
Date _ May 13,1968

, Rural Free Delivery, Center, 
advised that he had heard

Mr. JERRY RAYNES 
Missouri, on May 9, 1968, 
whatever from subject.

nothing

Mr. RAYNES volunteered that his sons JOHN and
JERRY had visited him he believed the night of Monday,

‘ 1968, and had departed early on the following morning. 
He described them as ”a couple of idiots” and stated that 
most of their visit was spent in arguing. Both were drinking

May 6

most of their visit was spent in arguing
heavily. He said JOHN appeared angry with JERRY and
indicated his resentment as well as that of their s 
CAROL PEPPER, of JERRY’S action in having sold Life 
a story about the family which they both agreed ""bad 
lies. ;

ister, 
Magazine 

'been half

It was Mr. RAYNES’ understanding that' JERRY' had 
received money'for'giving the Life interview and that such
money was being used by him during his visit to St Louis
He indicated his own personal resentment against JERRY for 
having given the magazine the story. ■ ’ "

Mr. RAYNES stated it was his understanding that
JERRY planned to return to the Chicago area soon am 
would not spend any further time with him at the fa: 
this trip. He stated that ’’JERRY is nuts, and ther 
telling what he will actually do”. : . '

d that he 
rm during 
e is no

Mr. RAYNES indicated personal resentment, 
article which had appeared in Life Magazine saying'

of the 
that the

house in which the family had TfvTf“fiTEwIng, Missouri, had 
not had a dirt floor when the family lived'in it as alleged
by the magazine. He stated the house had not been 
shape but that he had worked hard to improve it.

Mr. RAYNES stated that he had lived some

in 'good

time with
the children’s mother, LUCILLE MAHER, in a common-Jaw relationship 
before their marriage. He was unable to recall the date of 
their marriage but did remember that they were married by 
a Justice of the Peace in the State of Florida. He recalled 
that they had lived for awhile in Tallahassee, Florida, and
indicated that the marriage might have.occurred th. re

n 5/9/68 . RFD Center, Missouri
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Mr. RAYNES stated he had little formal education
and 
but

experiences considerable difficulty in recalling dates
he was sure that either in the late 1920*s or early

1930’s he was married to the children’s mother in Florida
under the name of JERRY RAYNES or JERRY RAYNS. ■He s tated 

pollingsthat lack of education was responsible for the two s 
he had used of his surname.

Mr. RAYNES further advised that approximately four
days prior to the interview some reporter and his companion
had attempted to force their way into his house but 
had refused to talk with them and had ordered them f 
premises.

that he 
rom the

Mr. RAYNES reiterated previous statements 
he had no contact with and no knowledge or informati 
concerning the subject or his whereabouts following 
escape from the Missouri State Penitentiary in 1967. 
was unable to recall any statements or indications f

that 
on 
the subject’s

'He 
rom any

of his children that they had any further information concerning 
the subject in this regard.

Mr, RAYNES was again advised of the provis 
of the Federal Harboring Statute, He promised he wo 
the Federal Bureau of Investigation immediately in t 
he receives any information concerning the subject o 
whereabouts.

ions 
mid contact 
he event 
r his
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1 Date
'May 20, 1968

except 
nearly 
member

Mr. JERRY RAYNES advised on May 16, 1968
for his daughter, CAROL PEPPER, who visits him
every;weekend, he has not been in contact wi

that

'h any 
of his family since the recent visit from His two

sons, JOHN arid JERRY. RAY. He recalled that his son JERRY,
had indicated his plans to return to the Chicago area and

•d fromhe presumes he has done so. He has not seen nor hea
his son, JOHN, since the visit. He added that his daughter, 
CAROL, visits him almost every weekend when possible and
brings him such groceries and other necessities as : 
by him for the week. For this reason, he seldom if 
leaves his residence. .

ire needed 
ever

Mr. RAYNES stated that during the late summer 
or early fall of 1967 he had decided to leave St.feL^UiS and 
had for some time been looking for a small Acreage
area. He had seen a real estate listing for a farm

n a rural 
in Ralls

County priced at $8000. As he did not have that much money
he had contacted the banker at the Center State Bank, Center, 
Missouri, concernihg the possibility of obtaining: a loan
to buy the property. During this discussion the banker had 
indicated the bank planned to sell 46 acres south o:’ Center 
Missouri, at a foreclosure sale at the Court House inNew 
London, Missouri, and that the bank hoped to realize $3000
for the property. Mr. RAYNES attended the sale and 
only one other person bid on the property he was abl 
it for $2600. He Used money obtained from the sale

since 
e to buy 
of his

property in St. Louis to buy this small farm on which he now
resides, which consists of 46 acres. In paying for 
he used a $1900 check from CAROL PEPPER and $700 of 
money, the surplus being used to pay back taxes.

the place 
his own

Mr. RAYNES stated that he has had no contact with 
the subject directly or indirectly since subject went to prison 
in 1960. Subject never wrote him and since his escape has not 
contacted him.

Mr. RAYNES stated that as a matter of pure conjecture, 
since he had no actual knowledge of his own concerning the matter
it seemed to him that someone else had used subject in the KING
case and that if this was so such individual would probably have
killed subject following the murder. He was of the opinion
that subject as an experienced criminal would know better than

n„ 5/16/68 ot RFD Center, Missouri SL: 44-775
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to leave his 
that someone

Mr

fingerprints anywhere. 'He was of the opinion 
had ’’gotten to” subject following his escape.

RAYNES then stated that he now recalls
during the recent visit of his sons JOHN and .JERRY,

that 
some -

statement by his son, JERRY, to the effect that subject 
was in Chicago, Illinois, during the summer of 1967 following
his escape. Mr, RAYNES was unable to.recall anything more 
specific about the statement and admitted that he.’might have 
misunderstood. He noted that both his sons had been ’drinking
heavily at the time

. Mr. RAYNES stated that subject had lived, with his 
mother while he was in St. Louis and that he’khew very little 
about subject. He was of' the opinion that subject would hot 
kill anyone unless he was under the influence of narcotics.
He does not consider the subject smart'enough to pla: 
murder alone. . ■

the KING

of publicity 
relationship 
r tha t

Mr. -RAYNES stated that he was very fearful 
and was afraid that Negroes -might attack him if his 
to subject becomes publicly known. He stated furthe
daring a recent visit from, his daughter, CAROL PEPPER, she '

. 1 Bureau 
o-her the " 
is following 
dge or 
ibject's

had indicated she had been interviewed by the'Federa 
of Investigation (FBI) and that they had indicated t 
possibility that subject might have been in St. Louii 
his escape. She has not exhibited to him any knowi® 
information as to'any knowledge on her part as to si! 
whereabouts. ;

ly contact 
oncerning

Mr. RAYNES again stated he would immediate 
the FBI on receipt of any knowledge or; information c 
subject or his whereabouts. .

The provisions of the Federal Harboring Statute 
were again brought to his attention. .

/AO
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Date . May 20, 1968

Mr
and asked 
Missouri,

JERRY RAYNES, RFD Center, Missouri, was contacted 
concerning the location of his property in
which was sold during the summer of 1967. 

this property was located at 1819 Park, and he sold

St. Louis, 
He stated 
it to a man 
E who resides 
n involved 
o ROBINSON 
ngement and 
turned the 
He stated 
t he did

named ROBINSON whose first name he believes is ARCHI 
on Hickory Street in St. Louis. He claimed it was a 
transaction, that he first had traded his property t 
for a farm and $2,500, but they had changed the arra 
he accepted $3,200 for this property. He stated he 
money over to his daughter CAROL for safe keeping. : 
he did not loan his son JACK $1,000, but recalls tha 
loan him- $700 through his daughter CAROL. i

specifics 
and still 

rectly, but

Mr. RAYNES was vague about dates and about' 
in general. He was questioned twice concerning .'this- 
stated he did not lend JACK $1,000, nor any money di 
all transactions were handled through CAROL. S

On 5/20/68 t Center, Missouri
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1 Date _ une 3, 1968

Mr. JERRY RAYNES, Rural Bee Delivery, Center, 
stated he has heard nothing from the subject, either

Missouri, 
irectly

or indirectly, and that he is completely unaware of subject's 
whereabouts. He stated he has no reason to believe that any 
other members of the family have any knowledge or information 
as to subject's whereabouts.

He expressed the opinion that subject is pre 
dead because in his estimation subject would have been 
to evadethe intensive manhunt which has been underway

Mr. RAYNES stated that because news men have 
him at all hours of the day and night and due to the f' 
fact he has received one crank call, he had caused his 
number to be changed to the unlisted number - 267-3681

bably 
unable 
for him

called 
urther
telephone

The provisions of the Federal Harboring Stat 
were explained to Mr. RAYNES ^ad he stated he would imi 
contact the Federal Bureau of Investigation in the eve: 
received any information ns to subject's whereabouts, 
source.

ute 
mediately 
mt he 
from any

Mr. RAYNES stated that he is extremely fearful that
ould his 
iy

Negroes might take retaliatory measures against him sh 
location and his relationship to Subject become public 
known.

/^
_ 5/26/68 Center, Missouri
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1
Date June 4, 1968

Mr. JERRY RAYNES, Rural Free Delivery, Center, 
Missouri, advised on May 29, 1968, that he had no word 
from or about the subject and that he had no idea as to 
subject’s whereabouts.

He stated that after his family mpyed fron 
Ewing, Missouri, they went to Quincy, Illinois, £of i ’ 
time but that the subject was there only a short while as

a short

he went to 
Illinois, 
tannery in 
the Army, 
reportedly

live with his grandmother MAHER in Alton, 
Subject obtained employment with a shoe company 
or near Alton and worked there until he entered
Subject was very frugal, saved his money and
had saved up $1400 at the time of his entry into

shy,military service. He recalled that subject was very shy, 
had no close friends or associates, and depended onhis 
grandmother to take care of his money as he apparently had
no use for banks

Mr. RAYNES stated that subject had not lb ed with
him except for a period of approximately two weeks j.n 
Quincy, Illinois, he believed in about 1943. He thereafter 

had little contact with the subject except for two pr three 
meetings with him in St. Louis,' Missouri, in'1958 or 1959 
when subject lived with his mother and grandmother on Hickory 
Street in St. Louis, Missouri.

Mr. RAYNES stated that as he knew Subject 
not believe he would hurt anyone. He expressed the

he did 
belief

that subject lacked the intelligence to plan and carry out
probablythe murder of KING and conjectured that someone had probably 

coached him, payed him, and then after the murder killed him.
. He reiterated, that in his estimation subject' was" a shy ’’countryfied 
individual.

Mr. RAYNES was asked if the.name 'LAFAYETTE DILTS 
meant anything: to him as being ah individual who might have 
lived as a neighbor to the family during their residence in
Quincy, Illinois, during the 1940’s. He stated that 
seemed vaguely familiar but that he was unable to re 
ever having known DILTS. He added that in the event 
known DILTS it had been a long time ago and that he 
remember him.

the name 
ball
he had 

did not

7^3
On 5/29/68 f Center, Missouri File # SLi 44-775
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Mr. RAYNES expressed fear that his daughte 
CAROL PEPPER, might possibly be ill as she had pompl 
a toothache during a brief visit with him on the pre 
Saturday and he has not heard from her since. Durin 
Saturday visit she told him she was nervous because 
the publicity attending this case.

r, 
ained of 
vious 
g the 
of

Mr. RAYNES stated that CAROL PEPPER had ne 
at any time given him any indication that she had ev

ver 
er been

in contaqt with the subject since his escape from the 
Missouri State Penitentiary or that she has any knowledge
or information as to his whereabouts.

Mr. RAYNES stated that he had read some publicity 
to the effect that subject had bad teeth which he did not 
believe was true. He recalled that subject had good teeth
when the family lived in Ewing, Missouri, and Quincy Illinois,
but admitted, however, that due to his infrequent ccntacts
with 
gone

subject since that time the subject’s teeth could have 
bad without his knowledge.

The provisions of the Federal Harboring St aty-te
were explained to Mr. RAYNES and he indicated that he would
never entertain even the slightest notion of harboring the 
subject because in his estimation if subject is'alive he is 
probably extremely ill mentally and is urgently in need of
medical help. He stated positively that in the event any
information qomes to his attention as to the subject ’s whereabouts
he will immediately notify the Federal Bureau of Investigation

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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On

by

1

Missouri, 
stated he

Date June 6, 1968

Mr. JERRY RAYNES, Rural Free Delivery Center
advised he had just returned from shopping. He
had driven to New London, Missouri, for this.

purpose as he also wanted to pay his electric bill. He
explained that he has heard nothing about the sub 
stated his daughter, CAROL PEPPER, had not visite 
she was ill two weeks ago, and therefore, he had 
to do some shopping for himself.

Mr. RAYNES was told that a recheck of F

ject. He 
d him since 
been forced

lorida
Marriage records under the names RAY, RAYNES, and u^hm Ln 
failed to reflect his marriage there to LUCILLE MAHER. He

RAYNS had

stated he could not understand that and again indicated they 
were married near Jacksonville by a Justice of the Peace.

Mr. RAYNES stated that he has not been
by any member of his family except CAROL, since 
JERRY visited him ;a monjth agq. .

He has not received any word directly 
directly about the subject. He again expressed

contacted 
JACK and

f^om or an­
the feeling 

- . KING and ,
after the shooting subject ba4 been killed by whoever master-
that subject was "used’? in the plot to kill Dr.

minded the KING killing. Herwas of the .opinion that subject, 
is probably dpad dr he would have, been apprehended by this; 
time.. He stated he did not consider subject to possess suffi­
cient intelligence to so successfully evade captui*e for this 
length of time, were he alive.

6/3/68 „, Center, Missouri
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Mr.
June 6, 1968,

FEDERAL BUREAU OF INVESTiGATiON

Date . 6-13-68

JERRY RAYNES, R. F. D., Center, Missouri, on 
was recontacted.

He stated he had been in contact with his daughter
CAROL PEPPER, St. Louis, by telephone on June 5, 1968 and she
stated she had been unable to obtain any information 0. to 
the whereabouts of the subject. She stated she planned to
visit 
need.

might

him

be.

this weekend, and

Mr. RAYNES stated 
He expressed the

tact him in any event

would bring any groceries

that he has no idea where

he might

subject
opinion that subject would not con-

He mentioned the assassination of
Senator ROBERT KENNEDY, stating it "was a terrible thing" and 
SHIRAHAN SHIRAHAN should be executed for this act. He also 
stated that if subject is guilty, he should be executed "
as the KING murder was the same kind of crime. He al& 
tioned the heartache SHIRAHAN had brought on not only 
KENNEDY family, but on the killer's own relatives. He 
that all recent killings appear to him to be part of a 
some evil persons.

also, 
:o men- 
the
stated 
plan by

Mr. RAYNES stated he would immediately notif 
in the event any information concerning subject or his 
comes to his attention.

y the FBI 
whereabouts

□n 6-6-68 at

/^4

Center, Missouri
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Date

MR. JERRY RAYNES advised he was aware subje 
arrested in England as he had gotten, this news on telev

mr.’ :
had already told

6-20-68

ict- had been
■is ion.

RAYNES stated he had nothing to add to 
,. He stated he has had no direct or in

with subject for years He added foe and subject have n
and subject has never discussed his problems or plans w

that which he 
direct contact 
;ever been close 
■ith him. ■ .

MR.- RAYNES stated as fer as he knows, JOHN is 
St. Louis. He further stated he has heard no talk, nor 
contacted for money to send JOHN, to England to assist S’

.is still in
1 has he been
ibject He

added such a gesture would be futile and a waste of time and money

He. stated CAROL PEPPER had called him-on several occasions 
since subject’s arrest, but never mentioned JOHN, or any collection. 
He said she was bitter because of the harassment she and her husband . .
are getting from members of various news media who 
their home and talked with all their neighbors.

He stated someone attempted to contact
This person took pictures of his house 
tat he refused and ordered the men off

K, JUY® was asked if he
Canada in 1967. He said he did not 
any friends or associates in Canada

have photographed

and wanted 
his land,

him on Monday.' . ' 
to interview him

knew subject had visited in
He was asked if subject had 

and he stated it was possible
but he does not know of any connection subject would have there

6-14-68 Center, Missouri
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RAY FATHER - JERRY RAYNES

ROBERT A
The following investigation was conducted
HESS and PATRICK W. BRADLEY: .

by SA's

Missouri
who purchased 
one year ago.

Mrs. DELIA ROBINSON, 1826 Hickory Street 
advised that she is the wife of ARCHIE L

St . Louis
ROBINSON

the property at 1819 Park Avenue approximately

She 
reflects that

made available a General Warranty Deed which 

Louis
JERRY RAYNS, a single man of the City of] St.

sold to ARCHIE L. ROBINSON and his wife, DELIA’ ROBINSON
property in City Block #484, known as 1819 Park Avenue for
$100 and other valuable goods and consideration. Thisl General ' 
Warranty Deed was dated March 28, 1967, and recorded p that 
date in Book #8747, page 479, Recorder of Deeds Offic' City 
©f St. L©uis.

Mrs. ROBINSON stated that she is not s#re i^ the ■ 
exact transaction that took place inasmuch as her husband 
handled the business matters. She noted that she'wasjacquainted  
with JERRY RAYNES prior t© the purchase ©f that property,' how­ 
ever, was not acquainted with any ©f his family although she 
understood he had some children. She observed photographs of 

 
JAMES EARL RAY and indicated he was completely unfamiliar t® 
her '

in the 
stated

On May 21, 1968, ARCHIE L. ROBINSON was-"interviewed 
vicinity of 1819 Park Avenue, St. Louiss Miss© i. He 
that with regard to the purchase ©f the property at

1819 Park Avenue from JERRY RAYNES, that immediately^ 
transfer of the title he gave JERRY RAYNES $2,000' in'*;c

rior to 
ash and

they were t© transfer a piece ©f property he owns'at"Naylor,
Missouri, to JERRY RAYNES. However, prior to the consummation 
of the transfer of the property at Naylor, RAYNES-' wanted to 
know how much cash ROBINSON would give to make it' a■Straight 
cash deal instead ©f transferring the property.’ Mr. J WINSON 
offered him $500 and they then considered the deal closed with 
no transfer of the Naylor property being made. He noted this 
made a total cash payment of $2,500, and this was' completed on

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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two separate days immediately prior to March 28 1967. Mr
ROBINSON stated he knew JERRY RAYNES approximately one year 
prior to the .above-mentioned transaction while JERRY L‘“Z..
resided at 1819 Park Avenue upstairs. Mr. ROBINSON 
that JERRY RAYNES had a daughter and son-in-law who

RAYNES
toted 
ad two

children, who visited regularly and sort of looked after the
old man 
cation,

He spoke of a son that was killed and by i tpli-
indicated that this son had sort of been outside of

the law and the bad one of the family. He mentioned another
son, believed to be named JACK, who occasionally■came to 
visit the old man and on occasion stayed for short periods 
of time, however, he cannot recall any time that’he stayed . 
any great length of time. '

Mr ROBINSON observed the photograph of jlMIS EARL
RAY and stated that it is completely unfamiliar to him and 
he does not recall JERRY RAYNES ever mentioning a'“s©H named 
JAMES or JIM. ' . - . ; \ . .

On May 21, 1968, CHARLES E. MW, 1817 Wk
advised that he recalls ©bout three1years agowcwd, advised that he recalls ©bout three1 years ago’JERRY 

RAYNES purchased property at 1819 Park Avenue and lived there 
by himself upstairs. He remained there about twB"years and

Avenue

by himself upstairs
sold this property about one year ago

Mr. JOINES stated that a daughter and‘sbn- 
frequently visited and sort of took care of the Old ham and

in-law'

on occasion a son named JACK visited and stayed for short 
periods of time* ' ’

Mr. , 
RAY and stated

JOINES observed a photograph of JAMES 
. that it was completely unfamiliar;-'to "

ARL 
xn& ©

SHUN WONG and MUI WONG, 1825 park Avenue,
that they have operated a laundry at this address. si: 
They indicated that they did not know any residents'-";

dvised 
oe 1952

Park Avenue
neighbors in this area

nor do they know any ©f the other currOt '
t 1819

. The. WONGs viewed the photograph of JAMES EARL RAY 
and stated it was completely unfamiliar to them.

HOWARD KEYS, 1821 Park Avenue, stated that .,h© has
operated a barber shop at this location for less than one

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176




